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Documentary about Hilde Zimmermann

 
in German:
Dokumentarfilm über Hilde Zimmermann

Project

 

Description

In 1944, during the National Socialist era, Hilde Zimmermann came into contact with a resistance group which had to hide a Russian parachutist.
The man was accommodated in the apartment. But a traitor informed the Gestapo and Hilde, her friend Pauline and her brother were arrested. Her
brother was sent to Buchenwald and the women to Ravensbrück. Hilde and her mother, as political prisoners from Vienna, were supported by the
solidarity and support of the resistance network in the camp, to the extent the the survived the “women’s hell”. She was a dedicated and active
member of the Ravensbrück camp community until the end of her life. The main subject of the film is Hilda’s observation of people and their
metamorphosis from people to monsters, her search for the resistance, her experiences in the concentration camp and the experience after the war
that the crimes were not atoned and not even investigated. A 75-minute documentary was planned for cinemas and an abridged version was
planned for the classroom.

in German:
Während der NS-Zeit 1944 fand Hilde Zimmermann Kontakt zu einer Widerstandsgruppe, die einen aus der Sowjetunion eingeflogenen
Fallschirmspringer verstecken musste. Der Mann wurde in der Wohnung untergebracht. Doch ein Verräter führte die Gestapo auf die Spur, und
Hilde, ihre Freundin Pauline, ihre Mutter und ihr Bruder wurden verhaftet. Der Bruder kam nach Buchenwald, die Frauen nach Ravensbrück. Als
politische Häftlinge aus Wien fanden Hilde und ihre Mutter im solidarischen Netzwerk des Lagerwiderstandes der österreichischen politischen
Häftlinge soweit Unterstützung, dass sie die 'Hölle der Frauen' überlebten. Bis an ihr Lebensende war sie ein aktives und engagiertes Mitglied der
Lagergemeinschaft Ravensbrück. Das zentrale Thema des Filmes sind Hildes Beobachtungen der Verwandlung von Menschen zu Monstern, ihre
Suche nach dem Widerstand, die KZ-Erfahrung und die Nachkriegserfahrung, dass die Verbrechen nicht gesühnt, ja nicht einmal erforscht
wurden. Geplant ist ein Dokumentarfilm von circa 75 Minuten für Kinovorführungen und eine Kurzfassung von 45 Minuten als
Unterrichtsmaterial.

Applicant

Kinoki Society for Audiovisual Self-determination

in German:
Kinoki Verein zur Fo?rderung audiovisueller Selbstbestimmung

Website

http://www.kinoki.at

Location

Austria

Approved

23 May 2007

Category

documentary film

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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